

စစ်မှန်သော ဗုဒ္ဓဘာသာ၏ အခြေခံအချက်များ

N a m u M y o h o R e n g e K y o

ကြေငြာခဲ့သောဥပဒေ

NICHIREN DAISHONIN မှ

By Reverend Raido Hirota

စကြာဝဠာရှိ သက်ရှိများသည် ဖန်ဆင်းခြင်းမဟုတ်ပါ။ ဘုရားသခင်က အသက်ကို ဖန်ဆင်းတာမဟုတ်ဘူး။ ဗုဒ္ဓက အသက်ကို ဖန်ဆင်းတာမဟုတ်ဘူး။ ဘဝရဲ့အဆင့်လေးဆင့်ရှိပါတယ်။ မွေးဖွားခြင်း၊ အိုမင်းခြင်း၊ ဖျားနာခြင်းနှင့် သေဆုံးခြင်း။ ယင်းက ဘဝတွင် အစနှင့်အဆုံးရှိကြောင်း ညွှန်ပြသည်။ ဒါပေမယ့် ဒါက မမှန်ပါဘူး။ အမှန်တရားမှာ အတိတ်သည် ထာဝရဖြစ်သည်။ အနာဂတ်သည် ထာဝရဖြစ်သည်။ အစလည်း အဆုံးမရှိပါဘူး။ ထာဝရတည်မြဲခြင်းသာ ရှိပါသည်။ စကြာဝဠာကြီးသည်လည်း ထာဝရ အဆုံးမရှိ၊ အမြဲချဲ့ထွင်ကာ ထုထည်တိုးလာနေသည်။

ဘဝအားလုံးက ဆက်စပ်နေတယ်။ ဘဝအားလုံးသည် သမုဒ္ဒရာကြီးတစ်ခုလိုပင်။ တစ်ကိုယ်ရေဘဝဆိုတာ သမုဒ္ဒရာကြီးထဲက ရေတစ်စက်လိုပါပဲ။ တစ်စက်တည်းဖြစ်သော်ငြား ဤအမှုန်အမွှားလေးသည် သာ၍ကြီးသောအသက်တာသမုဒ္ဒရာတွင်ပါရှိသော ဒြပ်စင်များနှင့် ပါဝင်ပစ္စည်းများအားလုံးကို ပါရှိသည်။ သေခြင်းသံသရာပြီးသွားရင်တော့ တစ်ခုတည်းသောဘဝဟာ ဘဝအားလုံးနဲ့ ပေါင်းစပ်သွားလိမ့်မယ်။ ထို့နောက် သူသည် ဘဝပင်လယ်ထဲသို့ ပြန်သွားခဲ့သည်။ မွေးဖွားခြင်း၊ အိုမင်းခြင်း၊ ဖျားနာခြင်းနှင့် သေဆုံးခြင်း သံသရာသည် အစ သို့မဟုတ် အဆုံးမရှိပေ။ ထာဝစဉ် ၎င်းသည် အမြဲတမ်းနှင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမရှိပါ။ ပုံသေ လူဝင်စားခြင်း မရှိဘူးဆိုတာလည်း မှန်ပါတယ်။ ဆိုလိုသည်မှာ လူသည် မိမိကဲ့သို့ ပြန်လည်မွေးဖွားခြင်း မပြုနိုင်ပေ။

တစ်ကိုယ်ရေဘဝအသစ်သည် ဘဝအားလုံးမှ ထွက်ပေါ်လာမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် တစ်ခုတည်းသောဘဝသည် တစ်ဘဝလုံးက အထောက်အပံ့ဖြစ်သည်။ တစ်ခုတည်းသောဘဝသည်

ဘဝတစ်ခုလုံးကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည်။ ဘဝဟူသမျှသည် မြတ်စွာဘုရား၏ဘဝနှင့် သက်ဆိုင်ပါသည်။ သက်ရှိအားလုံးသည် မျိုးစိတ် သို့မဟုတ် အသွင်သဏ္ဍာန်အားဖြင့် မခွဲခြားဘဲ တန်းတူညီမျှရှိသည်။

ဤတရားတော်ကို ယုံကြည်၍ လိုက်နာကျင့်သုံးခြင်းဖြင့် ဘဝအားလုံးသည် ဗုဒ္ဓဖြစ်လာနိုင်သည် သို့မဟုတ် ဗုဒ္ဓအဖြစ်သို့ ရောက်နိုင်သည်။ ဤဥပဒေအပေါ် အခြေခံသော လွတ်လပ်မှုနှင့် တန်းတူညီမျှမှုသည် လူ့အခွင့်အရေးကို အခြေခံသည့် လွတ်လပ်မှုနှင့် တန်းတူညီမျှမှု မဟုတ်ပါ။ ဒါဟာ ဗုဒ္ဓရဲ့ ရပိုင်ခွင့်တွေကို အခြေခံတဲ့ လွတ်လပ်မှုနဲ့ တန်းတူညီမျှမှုပါ။

ဒါတွေအားလုံးအတွက် အကြောင်းရင်းရှိပါတယ်။ အကြောင်းရင်းမှာ နမ်မြဟို-ရန်းကျို ဥပဒေဖြစ်သည်။ ဤဥပဒေတရား၏ စစ်မှန်သော အရေးပါမှုကို နီချီရန် ဒိုင်ဟိုနှင့် (ဂျပန်၊ ၁၂၂၂-၁၂၈၂) မှ ပထမဆုံး ထုတ်ဖော်ပြသကာ ဘာသာတရားအဖြစ် တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ဤဥပဒေတွင် သက်ရှိသတ္တဝါအားလုံးသည် ဗုဒ္ဓ၏အသက်ကို ပိုင်ဆိုင်ထားသောကြောင့် ဘာသာတရား၊ လူမျိုး၊ လိင်၊ လူမှုအဆင့်အတန်း၊ ငွေကြေးအဆင့်အတန်း၊ ဘဝအခြေအနေများကို အခြေခံ၍ ငြင်းဆိုခြင်း သို့မဟုတ် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းသည် ဥပဒေကို ဆန့်ကျင်ခြင်းဖြစ်လိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့် မည်သည့်အမျိုးအစားကိုမျှ ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းကို လက်မခံပါ။ ထို့ကြောင့် ဤဥပဒေသည် စစ်မှန်သော လွတ်လပ်မှု၊ စစ်မှန်သော တန်းတူညီမျှမှုနှင့် ဤလောက၌ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်ရန် တစ်ခုတည်းသော နည်းလမ်းဖြစ်သည်။

လူသားများသည် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်မရနိုင်ပါ။ လေနှင့် အခြားသက်ရှိပုံစံများမပါဘဲ ဘဝသည် မတည်ရှိနိုင်ပါ။ လူသည် ဘုရားသခင်ပုံသဏ္ဍာန်နှင့်အညီ ဖန်ဆင်းထားသောကြောင့် လူသည် အသက်တာပုံစံအားလုံးတွင် အဖိုးအတန်ဆုံးဖြစ်သည်ဟု သင်ယုံကြည်ပါက။ လူတွေက တိရိစ္ဆာန်တွေကို စားတာကြောင့် လူတွေက တိရိစ္ဆာန်တွေထက် ပိုကောင်းတယ်လို့ ပြောနိုင်မလား။

စစ်မှန်သော ဥပဒေသည် အတိတ်နှင့် အနာဂတ်ကြား အချိန်ကာလ ခြားနားချက်ကို ကျော်လွှားနိုင်သောကြောင့် စစ်မှန်သော၊ မျိုးနွယ်စုနှင့် ယဉ်ကျေးမှုတို့အကြား ခြားနားမှုကို ကျော်လွန်သောကြောင့်လည်း မှန်ပါသည်။ Nichiren Daishonin မှဖော်ပြသော Namumyohorengeskyo ဤဥပဒေသည် သက်ရှိအားလုံးအတွက် အစ သို့မဟုတ် အဆုံးမရှိသော ထာဝရနိယာမ (kuon ganjo) ဟုခေါ်သော အယူအဆတစ်ခုဖြစ်သည်။ Namu-myoho-renge-kyo သည် မြတ်စွာဘုရား၏ ဉာဏ်အလင်းကို ရရှိစေသော အကြောင်းတရားဖြစ်သည် (honnin'myo) ။ Namu-myoho-renge-kyo သည် တစ်ကိုယ်တည်းဘဝ (Ichinen Sanzen ဟုခေါ်သော အယူအဆ) တစ်ခုစီတွင်ပါရှိသော ဗုဒ္ဓ၏ဘဝအပါအဝင် ဘုံသုံးထောင်၏ နိယာမဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဘာသာတရားများစွာရှိသည်။ လူအများစုတွင် လူရုပ်များနှင့်ဆင်တူသော ဝတ်ပြုရေးပစ္စည်းများရှိသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာတွင် Shakyamuni Buddha, Amida Buddha, Dainichi Buddha, Bodhisattvas Kannon နှင့် Maitreya စသည့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များနှင့် သူတော်စင်များရှိသည်။ ခရစ်ယာန်ဘာသာတွင် ခရစ်တော်သည် မာရီနှင့် အခြားသူတော်စင်များ၏ ရုပ်တုများအပြင် ကားစင်တင်ထားသည့် ရုပ်တုများရှိသည်။ သို့သော် Nichiren Daihonin သာလျှင် Namumyohorengkyo ၏ စိတ္တဇနိယာမကို ကိုယ်စားပြုသည့် ကိုးကွယ်မှု (Gohonzon) ကို ဖန်တီးခဲ့သည်။

သက်ရှိသတ္တဝါအားလုံးကို ဗုဒ္ဓဘာသာသို့ပို့ဆောင်ရန်မှာ Shakyamuni Buddha ၏တာဝန်နှင့်တာဝန်ဖြစ်သောကြောင့် Nichiren Daishonin သည် Shakyamuni Buddha ကိုလေးစားသည်။ သို့သော် မူလက Shakyamuni သည် ကျွန်ုပ်တို့ကဲ့သို့ သာမန်လူသားတစ်ဦးဖြစ်သည်။ လောကီလောက၌ ကျင့်ကြံအားထုတ်ကာ တရားတော်ကို ဉာဏ်အလင်းရရှိကာ ဗုဒ္ဓဖြစ်လာသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် Shakyamuni ကိုကိုးကွယ်သည့်အရာအဖြစ် မကိုးကွယ်ပါ။ တရားတော်ကို မလိုက်နာဘဲ မြတ်စွာဘုရားကို ကိုးကွယ်လျှင် ဗုဒ္ဓကဲ့သို့ ဗုဒ္ဓဖြစ်ဖို့ မဖြစ်နိုင်ပေ။ ထို့ကြောင့် Nichiren Daihonin ၏ ဗုဒ္ဓဘာသာတွင် ၎င်းသည် ကျွန်ုပ်တို့ကိုးကွယ်သော Nam-myoho-reng-kyo ၏ တရားဓမ္မသာဖြစ်သည်။

မင်းကို ကယ်တင်ဖို့၊ မင်းကိုကာကွယ်ဖို့၊ မင်းကိုကူညီဖို့၊ မင်းဖျားနာတာကို ကုစားဖို့၊ ကျော်ကြားမှုနဲ့ စည်းစိမ်ဥစ္စာတွေရဖို့၊ မင်းရဲ့ဒုက္ခတွေ ပြေပျောက်အောင်လုပ်ဖို့ ဗုဒ္ဓကို တောင်းတာက စစ်မှန်တဲ့ဘာသာမဟုတ်ဘူး။ စစ်မှန်သောဘာသာတရားသည် ဤမျက်မှောက်လောက၌ အမျိုးမျိုးသော အကျိုးတရားများအတွက် ယုံကြည်ခြင်းကို စွန့်လွှတ်ခြင်းမဟုတ်ပါ။ စစ်မှန်သောယုံကြည်မှုဖြင့် စစ်မှန်သောဘဝလမ်း၊ စစ်မှန်သောငြိမ်းချမ်းရေး၊ စိတ်ဆန္ဒ၊ အနည်းငယ်မျှပင်လျှင် ဗုဒ္ဓ၏ဘဝနေထိုင်ရန်၊ သင့်ဘဝနှင့် အခြားဘဝများတွင် နေထိုင်သော ဗုဒ္ဓ၏အသက်ကို ခံစားရမည်ဖြစ်သည်။ .